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Za pár hodin se podařilo bývalým i stávajícím studentům Univerzity Karlovy svolat pietní setkání k uctění památky
Václava Havla. Sešli se v neděli v podvečer u sochy sv. Václava na pražském Václavském náměstí. K připomenutí
událostí listopadu 1989 pustili píseň Modlitba pro Martu a nad hlavami rozvinuli obrovskou vlajku České republiky. „Na
Hradě jsme pak zazpívali českou i slovenskou hymnu, protože Havel byl prezidentem i Slováků,“ připomněl nedělní
pietní akci jeden z jejích organizátorů a bývalý student politologie na FF UK a někdejší šéf studentského vydavatelství
UK media Martin Benda.
Jak se vám podařilo tak rychle svolat pietní setkání? Odhadnete, kolik lidí se ho zúčastnilo?
Žádný oficiální odhad nemáme, ale podle mě to bylo něco kolem tisíce lidí. My jsme setkání organizovali společně s
Martinem Palánem, což je můj spolužák z mezinárodních studií na FSV UK a taky bývalý král Majálesu za UK v roce
2007. Po dohodě se skupinou kolem Tomáše Sedláčka, což je bývalý ekonomický poradce Václava Havla, jsme pak
setkání svolali přes internet. Na místě jsme ještě potkali skupinu kolem Matěje Chytila (PrF), která tam četla úryvky z
Havlových textů. Během setkání se spontánně odhlasovalo, že se půjde na Kampu, kde jsme se zastavili a pod vedením
našeho dalšího spolužáka z IMS Jana Havlíka jsme zazpívali píseň Ach synku, synku. Nakonec jsme šli až na Hrad,
kde jsme vlajku položili k soše Tomáše Garrigua Masaryka. U Hradu jsme zazpívali českou i slovenskou hymnu, protože
Havel byl prezidentem i Slováků.
Na Václavském náměstí jste rozvinuli obrovskou vlajku a pouštěli Modlitbu za Martu, jak se vám podařilo tak
rychle zajistit i hudební reprodukci?
Martin Palán objednal a zaplatil generátor i zvukaře, abychom Modlitbu pro Martu mohli pustit. To byl myslím nápad
Tomáše Sedláčka, který měl u sebe i CD s hudbou. Původně jsme chtěli zahrát i jiné písně – od Lou Reeda nebo od
Rolling Stones, které měl pan prezident rád, nestihli jsme ale písně sehnat.
Chystáte ještě další pietní shromáždění?
Zatím nevíme. Jestli bude v den pohřbu nějaký smuteční pochod, určitě se k němu připojíme.


